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Készült: a Művelődési, Oktatási és Sport Bizottság 2015. október 14-ei, munkaterv 

szerinti, nyílt üléséről 

 

Az ülés helye: Polgármesteri Hivatal, I. emeleti nagyterem 

 

Jelen voltak: Székely Antal elnök, Hartmann József, Jugovics József, Molnár István, 

Orbán Ferenc, Szabó Mihály bizottsági tagok 

 Kelemen Gabriella jegyzőkönyvvezető 

 

Távol voltak: dr. Mátics István bizottsági tag 

 

Meghívottként jelen volt: a mellékelt jelenléti íven szereplők 

 

Székely Antal elnök köszöntötte a megjelenteket és a bizottság ülését 16 óra 5 perckor megnyitotta.  

Megállapította, hogy a bizottság határozatképes, mert a 7 fő bizottsági tagból 6 fő jelen volt. 

Ismertette a meghívóban szereplő napirendi pontokat.  

 

Molnár István bizottsági tag javasolta, hogy a képviselő-testületi ülés 6. napirendi pontjáról – a 

gimnáziumi városi ösztöndíjról – még ne döntsön a bizottság, ugyanis érkeztek olyan javaslatok, 

amelyeket még nem tudott beledolgozni az előterjesztésbe. Javasolta, hogy ezt a napirendi pontot a 

bizottság vegye le napirendi pontjai közül. Amennyiben szükség van rá, az Egyebek című napirendi 

pontban vitassák meg, és részletesen majd a novemberi ülésen tárgyalják ezt az előterjesztést. 

 

Szabó Mihály bizottsági tag kérdésére - Az nem lesz túl későn? – Molnár István bizottsági tag 

elmondta, hogy nem. 

 

Orbán Ferenc bizottsági tag megjegyezte, hogy a testületi ülés anyagának előterjesztései közül jó, ha a 

felét megkapták a bizottság tagjai. 

 

Székely Antal elnök a felvetésre reagálva jelezte, hogy helyben kiosztással kerülnek a bizottsági tagok 

elé az előterjesztések és szünetet fog elrendelni annak érdekében, hogy át tudják olvasni azokat.  

 

Miután kérdés, hozzászólás és módosító javaslat nem volt, kérte, szavazzanak arról, hogy „A városi 

középfokú oktatásban résztvevő tanulók támogatásáról” című napirendi pontot az Egyebek című 

napirendi pont keretében tárgyalják. 

  

A bizottság a javaslatot nyílt szavazással, 6 fő bizottsági tag részvételével, 6 igen szavazattal 

elfogadta, és meghozta az alábbi határozatot: 
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Oroszlány Város Önkormányzata Képviselő-testületének  
Művelődési, Oktatási és Sport Bizottsága 

99/2015. (X.15.) MOSB határozata 

a napirend módosításáról 

 

Oroszlány Város Önkormányzata Képviselő-testületének Művelődési, Oktatási és Sport Bizottsága „A 

városi középfokú oktatásban résztvevő tanulók támogatásáról” című napirendi pontot az Egyebek című 

napirendi pont keretében tárgyalja. 

 

Felelős: Székely Antal elnök 

 

Székely Antal elnök javasolta, hogy a Képviselő-testület 2015. október 20-ai ülése előterjesztései közül 

„A helyi közművelődési tevékenység támogatásáról és működési feltételeiről szóló 8/2005. (III.9.) 

önkormányzati rendelet felülvizsgálata”, „A sportról szóló 8/2013. (V.23.) önkormányzati rendelet 

módosítása”, „A középfokú iskolákban tanuló diákok bérlettámogatási rendszerének létrehozása” című 

előterjesztéseket tárgyalják meg.  

Javasolta, hogy 1. napirendi pontként az OSZE Labdarúgó Szakosztálya évközi beszámolóját vitassák 

meg, majd azt követően az Oroszlányi Közösségi Színtér és Könyvtár kérelmeiről döntsenek. A többi 

napirendi pontot a meghívó szerint javasolta tárgyalni. 

Javasolta továbbá, hogy a napirendi pontok előtt jegyző asszony szóbeli tájékoztatóját hallgassák meg. 

Kérte, szavazzanak a napirendről fenti javaslatai alapján.  

  

A bizottság a napirendet nyílt szavazással, 6 fő bizottsági tag részvételével, 6 igen szavazattal 

elfogadta, és meghozta az alábbi határozatot: 

 

Oroszlány Város Önkormányzata Képviselő-testületének  
Művelődési, Oktatási és Sport Bizottsága 

100/2015. (X.15.) MOSB határozata 

a napirendről 

 

Oroszlány Város Önkormányzata Képviselő-testületének Művelődési, Oktatási és Sport Bizottsága 2015. 

október 14-ei, munkaterv szerinti ülésén az alábbi napirendi pontokat tárgyalja: 

Nyílt ülés: 

1. Az OSZE Labdarúgó Szakosztálya évközi beszámolójának megvitatása 

2. Az Oroszlányi Közösségi Színtér és Könyvtár kérelmeinek megvitatása 

3. A Képviselő-testület 2015. október 20-ai ülése előterjesztéseinek megvitatása 
- A helyi közművelődési tevékenység támogatásáról és működési feltételeiről szóló 8/2005. 

(III.9.) önkormányzati rendelet felülvizsgálata 

- A sportról szóló 8/2013. (V.23.) önkormányzati rendelet módosítása 

- A középfokú iskolákban tanuló diákok bérlettámogatási rendszerének létrehozása 
4. Az önkormányzat által szakmai ösztöndíj rendszerrel támogatott hiányszakmák 

meghatározásának megvitatása 

5. Címerhasználati kérelmek megvitatása 
6. Egyebek 

Zárt ülés: 

7. A „Jó tanuló - jó sportoló” cím elnyerésére kiírt pályázat elbírálása 
8. Városi szakiskolai tanulmányi ösztöndíj kérelem elbírálása 

 

Felelős: Székely Antal elnök 

 

Dr. File Beáta jegyző elmondta, hogy későn készültek el a rendeletek, ugyanis jogilag, stilisztikailag 

egyeztetni kellett azokat. A rendeletek helyben kiosztással kerülnek a bizottság elé. Természetesen 

minden rendeletet részletesen ismertetni fog szóban is. 
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1. NAPIRENDI PONT:  Az OSZE Labdarúgó Szakosztálya évközi beszámolójának megvitatása 

 

Sallói István szakosztályvezető mind a szakosztály, mind az egyesület nevében megköszönte az előző 

és a mostani önkormányzatnak is, hogy támogatja a labdarúgást. Átadott egy hivatalos kimutatást arról, 

hogy a mai napon hány igazolt játékosuk van. Ehhez az adathoz lehet majd a továbbiakban viszonyítani. 

 

Szabó Mihály bizottsági tag elmondta, hogy a leadott koncepció nagy vonalakban tartalmazza azokat a 

dolgokat, amire szükség van az NB III-as feljutáshoz. Azt szeretné látni, hogy a klub költségvetése 

hogyan áll össze. Azt tudják, hogy az önkormányzat mekkora támogatást ad a labdarúgóknak, de 

kíváncsi arra is, hogy azon felül mennyi egyéb szponzori pénz, támogatói összeg jut a labdarúgásra. 

Kérdése az volt, hogy egy NB III-as labdarúgócsapat működtetéséhez körülbelül mekkora önkormányzati 

hozzájárulásra lenne szükség, illetve, hogy milyen támogatókat tudna bevonzani az OSZE.  

 

Sallói István szakosztályvezető elmondta, hogy tudomásul kell venni, hogy manapság semmi nincs 

ingyen. Csak oroszlányiakból nem lehet felállítani egy futballcsapatot. Vannak, akik Tatabányáról 

járnak, van, aki Bajról jön focizni. Azt viszont legalább honorálni kell azzal, hogy az útiköltséget 

kifizetik nekik. Arra, hogy a csapat felsőbb osztályokba jusson, áldozni kell.  

 

Papp Péter TSPBB tag megjegyezte, hogy a kosarasok NB II-ből az NB A-ba történő, első feljebb 

lépése pontosan 7 M Ft-ba került az önkormányzatnak. 

 

Sallói István szakosztályvezető – nem bántva a kosárlabdásokat - megjegyezte, hogy először 8 M Ft-os 

támogatást kapott évente az OSE, ez az összeg ma már 24 M Ft. 

Szabó Mihály kérdésére válaszolva elmondta, hogy ha eldöntik, hogy feljebb lépjen a labdarúgó csapat 

NB III-ba, akkor az amatőr státuszban lévő játékosok is alapbért és meccsprémiumot kell, hogy 

kapjanak. Így a mostani önkormányzati támogatás minimum háromszorosára van szükség. El kell 

dönteni, hogy mit szeretne a város, ők pedig megpróbálják azt elérni. 

 

Szabó Mihály bizottsági tag példaként Dorog városát említette, ahol az önkormányzatnak még ennyibe 

sem kerül a labdarúgás, mint itt Oroszlányon. Dorogon magántámogatók bevonásával oldották meg ezt a 

problémát. Ezért is kérdezi mindig azt, hogy mennyit tud az OSZE behozni magántámogatóktól, akár az 

ipari parki cégektől. Ha azt látja a város, hogy megindul egy ilyen támogatói kör a labdarúgásban, akkor 

az önkormányzat nem akadályozza azt meg, hogy a csapat egy magasabb osztályba lépjen. A 

támogatások megszerzésére vonatkozó program kidolgozására is ígéretet tettek a labdarúgók. 

 

Sallói István szakosztályvezető jelezte, hogy ezen is dolgoznak. Az egyik cégtől már kaptak 1,5 M Ft + 

Áfa támogatást. Próbálnak ez irányban is előrelépni. A tao pénznél az E.on is be tudott szállni, most a 

BorgWarner-rel is lesz egy egyeztetés. A törvényi változás előnyösen befolyásolja ezeket a 

támogatásokat.  

 

Hartmann József bizottsági tag véleménye szerint az elérendő célok közül a legfontosabb, hogy a 

csapatok nagy része oroszlányi játékosokból álljon. Az utánpótlásbázisra építve elsősorban legalább 18 

éves korukig maradjanak itt a gyerekek az oroszlányi szakosztályban. Ezekből a játékosokból lehetőleg 

minél többen maradjanak itt a felnőtt csapatban is. Ehhez először is arra van szükség, hogy komoly, 

szervezett, rendezett munka folyjon mindenhol. Fontos, hogy a gyerekek neveltségi szintje is elmenjen 

pozitív irányba. Tisztában van azzal, hogy ha keményebben rászólnak a gyerekre, vagy ha nem kap mezt, 

cipőt, sapkát, stb. akkor elmegy a csapatból. Ez sajnos benne van ebben a sportban.  

 

Sallói István szakosztályvezető elmondta, hogy ők is tapasztalják, hogy a mai gyerekek elmennek, ha 

keményebben rájuk szólnak. Jelezte, hogy az utánpótlásban nincsen vidéki gyerekük. A felnőtt csapatban 

játszik több olyan játékos, aki nem oroszlányi. Megjegyezte, hogy meg kell nézni, hogy a kosárlabdázók 

között hány oroszlányi van. Ha eredményt akarnak elérni, akkor szükségük van a vidéki játékosokra is.   

 

16 óra 24 perckor Veilandics Béla OSZE elnök megérkezett a bizottság ülésére. 

 

Sallói István szakosztályvezető megismételte, hogy az utánpótlás-nevelés 99%-a oroszlányi. Az MLSZ 

hivatalos okiratát átadta, abból lehet látni, hány oroszlányi gyerek futballozik a szakosztálynál. Azt 
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tudomásul kell venni, hogy ez egy országos felmenő rendszer a megye III-tól kezdve egészen fel az NB 

I-ig. Az egész magyar labdarúgás rossz, de azt is látni kell, hogy ha bármelyik gyereket kiengedik az 

udvarra játszani, akkor az a gyerek futballozni kezd el. Minden sportágban kiegészítő sportág a futball. 

 

Orbán Ferenc bizottsági tag hozzátette, hogy mindenkinek tudomásul kell venni, hogy Európában is és 

világszerte is a legnépszerűbb sportág a foci. A saját nevelésű játékosokkal kapcsolatban megjegyezte, 

hogy nincs egy olyan NB I-es élcsapat sem, amelyik mind saját nevelésű játékossal mérkőzik. A 

színvonal emelése az esetek 99%-ában vásárlással történik. Jelen esetben arra kell maximálisan 

törekedni, az önkormányzatnak azt kell betartatni, hogy minél több helyi gyerek vegyen részt az 

utánpótlás-nevelésben. 

 

Jugovics József bizottsági tag elmondta, igaz az, hogy saját erőből még NB III-at sem lehet csinálni, 

nemhogy NB I-et. Ha igazolni akarnak egy tatabányai játékost, akkor pénzt kér, nem csak az útiköltséget. 

Ez labdarúgó szokás. Oroszlányban illő lenne, hogy legyen egy NB III-as csapat, bár ehhez egy nagyon 

szervezett szakosztályi munkára van szükség. A vezetőségnek nem politikusokból, hanem nagyrészt 

szakemberekből kellene állnia, akiknek koncepciójuk van arról, hogy mit akarnak elérni. És fontos lenne, 

hogy ezt a koncepciót mindenki köteles legyen betartani, az edző is. Hozzátette, hogy edzői 

tanfolyamokat el lehet végezni 2 hónap alatt. Ezt nem tartotta jónak, mert aki ezt a szakmát nem 

pedagógiával együtt tanulja, az kizárt dolog, hogy tud a gyerekekkel bánni és szót érteni. Az is gond a 

magyar labdarúgásban a szakemberek szerint, hogy alul a legképzetlenebb edzők dolgoznak. Másik 

gond, hogy néha „túlálmodják” magukat. Oroszlányban vannak, bizonyos határokon belül kell 

megpróbálni a legmagasabb szintre vinni a focit, de 100 M Ft-os költségvetésen alul még egy közepes 

csapatot sem lehet működtetni. Meglátása szerint a szakosztályvezetőnek is sokkal több szakmai segítség 

kellene.  

 

Torma Lajos TSPBB elnök elmondta, hogy a koncepció utal arra, hogy ha a város is úgy szeretné, a 

labdarúgásban is minőségi növekedés legyen. Képviselőként azt szeretné látni, hogy a jövő évi 

költségvetésben mi lesz az a pénz, amivel számolni kell, hogy az NB III-as ugrás meglegyen. Ezt a 

bizottsági ülésen be kell mutatnia az egyesületnek. Az utánpótlás stabil, a képviselők azt szeretnék, hogy 

minél több oroszlányi gyerek maradjon a helyi egyesületben felnőttként is. A cél támogatható, de 

kellenek a költségvetési számok.  

 

Papp Péter TSPBB tag elmondta, hogy a számadatokból kitűnik, hogy amit a Képviselő-testület elvárt 

az egyesülettől, azt hozta. Tehát bőven van akkora létszámemelkedés a kezdetekhez képest, amit 

elvártak. Véleménye az, hogy mind a labdarúgó egyesületnek, mind a kosárlabda egyesületnek akkora 

támogatást ad az önkormányzat a többi egyesülethez képest, hogy illett volna mindkét egyesületnek 

felajánlani, hogy az elnökségébe beüljön egy-egy képviselő-testületi tag. Utánanézett, minden városban 

így működik a környéken, tehát a legnagyobb szponzor képviselve van az elnökségben.  

 

Sallói István szakosztályvezető jelezte, hogy egyesületüknek hivatalosan most az előző polgármester, 

Takács Károly az elnökségi tagja. Lázár Mózes is elnökségi tag volt. Folyamatban van, hogy képviselő-

testületi tag is legyen az elnökségben, mert tényleg jó, ha van egy összekötő kapocs. Ebben Papp 

Péternek igaza van. Hozzátette, azt is tudomásul kell venni, hogy a városba ez a két egyesület hozta be a 

legnagyobb pénzt. 

 

Székely Antal elnök egyetértett a gyerekek sportolásának támogatásával. A költségvetés összeállításánál 

a döntéshozóknak össze kell hasonlítani összehasonlíthatatlan dolgokat (labdarúgás, ökölvívás, 

kosárlabda, stb.). El kell azon gondolkodni, hogy ha NB III-as csapat felállítását tűzik ki célul, meddig 

fogják tudni támogatni azt.  

 

16 óra 49 perckor Papp Péter TSPBB tag távozott a bizottság üléséről. 

 

Székely Antal elnök a következő tárgyalásokra az OSZE vezetőségtől minél konkrétabb és pontosabb 

költségvetési tételeket kért. Meg kell húzni a határokat, meddig lehet eljutni.  

 

Sallói István szakosztályvezető elmondta, hogy az Oroszlányi József Attila Általános Iskola 

igazgatójánál felvetette a sportosztály indításának lehetőségét. Az igazgató úr azt mondta, hogy jó ötlet, 
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de mit csinálnak akkor, ha beiskoláznak 20 gyereket és lemorzsolódás van. Honnan töltsék fel. Hartmann 

József bizottsági tagtól mint iskolaigazgatótól kérdezte, hogy ezt meg lehet-e csinálni. 

 

Hartmann József bizottsági tag elmondta, hogy a testnevelés tantervben benne van a labdarúgás. Az 5 

testnevelés óra jó alapképzés bárkinek, de a focisták rendszerint felmentést kérnek heti 2 testnevelés óra 

alól, mert nekik délután edzésük van. A koncepcióban nem arról van szó, hogy NB III-as focicsapatot 

csináljanak, csak az elvárás az a része, hogy a pénzt jelentős mértékben az utánpótlásba adják. Azt 

kellene elérni, hogy minden szakosztálynál az edző bérét kellene megfizetni, legalább az az idő legyen 

kifizetve neki, amit ott tölt a gyerekekkel.  

Sallói István kérdésére elmondta, hogy sporttagozatos osztály indítását nem tudják megoldani.  

 

Székely Antal elnök megköszönte az OSZE vezetőségének a beszámolót. Jelezte, hogy a következő 

bizottsági ülésre a koncepcióhoz tartozó költségigényt várják. 

 

16 óra 59 perckor Hartmann József bizottsági tag távozott a bizottság üléséről, a jelen lévő bizottsági 

tagok száma: 5 fő.  

Veilandics Béla és Sallói István az OSZE képviselői távoztak a bizottság üléséről. 

  

 

2. NAPIRENDI PONT:  Az Oroszlányi Közösségi Színtér és Könyvtár kérelmeinek megvitatása 

 

Takács Tímea OKSZIK igazgató elmondta, hogy szó volt arról az előző bizottsági ülésen, hogy a 

Magyar Dal Napjára tervezett összeget dimmervásárlásra átcsoportosítják. 4 csatornás dimmer van a 

színházteremben, ami arra szolgál, hogy a fényt fokozatosan tudja fel- és leállítani a technikus. Ez egy 

fix dimmer, viszont a szabadtéri színpadnál is szükséges lenne egy ilyen eszköz. Ezzel ki tudnák váltani 

azt, hogy külsős cégtől kelljen dimmert bérelni. A javasolt 12 csatornás dimmer kompatibilis a meglévő 

4 csatornáshoz. 3 árajánlatuk van.  

 

Dr. File Beáta jegyző elmondta, hogy a legolcsóbb árajánlat bruttó 987 E Ft. A múltkori bizottsági 

ülésen úgy döntött a bizottság, hogy 850 E Ft-ot használhat fel az OKSZIK eszközfejlesztésre.  

 

Takács Tímea igazgató kiegészítésképpen elmondta, hogy a Kulturális Érdekeltségnövelő Pályázaton 

828 E Ft-ot kaptak, amely összegből kint és bent is használható ledlámpákat vásárolnak. 

Elmondta, hogy a dimmer bérlése minimum 100.000 Ft alkalmanként. Így a dimmervásárlásba fektetett 

összeg december-január hónap folyamán megtérülne. 

Megköszönte továbbá, hogy Mészáros János Elek fellépéséhez megkapták a támogatást. Akik részt 

vettek a rendezvényen, egyöntetűen azt mondták, hogy szeretnének még ilyen előadásokat látni. Az 

előadás nagyon tetszett a közönségnek, 180 jegy kelt el. 

 

Szabó Mihály bizottsági tag elmondta, hogy a dimmerre adott árajánlat reális. Ha erre van szükség, 

akkor támogatja, hogy vásárolják meg ezt az eszközt. 

 

Miután több kérdés, hozzászólás nem volt, Székely Antal elnök kérte, szavazzanak az Oroszlányi 

Közösségi Színtér dimmervásárlásra vonatkozó szóbeli kérelméről. 

 

A bizottság nyílt szavazással, 5 fő bizottsági tag részvételével, 5 igen szavazattal elfogadta a kérelmet 

és meghozta az alábbi határozatot: 
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Oroszlány Város Önkormányzata Képviselő-testületének 

Művelődési, Oktatási és Sport Bizottsága 

101/2015. (X.14.) MOSB határozata 

az Oroszlányi Közösségi Színtér és Könyvtár kérelméről 

 

Oroszlány Város Önkormányzata Képviselő-testületének Művelődési, Oktatási és Sport Bizottsága 

elfogadásra javasolja a Képviselő-testületnek, hogy az Oroszlányi Közösségi Színtér és Könyvtár az 

árajánlatnak megfelelő összegért, 987 E Ft-ért dimmert vásároljon. 

 

Felelős: Székely Antal elnök 

 

Dr. File Beáta jegyző az adventi programmal kapcsolatban elmondta, hogy az október 20-ai képviselő-

testületi ülésre szükséges bevinni az OKSZIK év végéig tartó olyan programtervét, ami eddig nem 

szerepelt az éves programtervükben. Az OKSZIK az adventi programcsokorhoz kapcsolódóan részletes 

programtervet dolgozott ki, aminek egyik része a helyi művészeket tekintve ingyenes programkínálatot 

ad, viszont vannak olyan igények, amik nevesebb fellépőkhöz, művészekhez kötődnek. Az 1 hónapra 

tervezett program költsége 2,8 M Ft. Ezt a  városi programok támogatására elkülönített 25 M Ft-ból kéri 

az OKSZIK. Jelenleg kb. 4 M Ft a maradvány ezen a soron.  

 

Székely Antal elnök 17 óra 10 perckor szünetet rendelt el, mely 17 óra 21 percig tartott. 

 

SZÜNET 

 

Székely Antal elnök kérte, szavazzanak a kérelemről. 

 

A bizottság nyílt szavazással, 5 fő bizottsági tag részvételével, 5 igen szavazattal elfogadta a kérelmet 

és meghozta az alábbi határozatot: 

 

Oroszlány Város Önkormányzata Képviselő-testületének 

Művelődési, Oktatási és Sport Bizottsága 

102/2015. (X.14.) MOSB határozata 

az Oroszlányi Közösségi Színtér és Könyvtár adventi programok  

megrendezésével kapcsolatos kérelméről 

 

Oroszlány Város Önkormányzata Képviselő-testületének Művelődési, Oktatási és Sport Bizottsága 

javasolja a Képviselő-testületnek, hogy bízza meg az Oroszlányi Közösségi Színtér és Könyvtárt, hogy  

2.800.000 Ft-ból szervezze meg az adventi programokat. A forrást a költségvetés „Általános tartalék 

városi rendezvények” soráról javasolja biztosítani. 

 

Felelős: Székely Antal elnök 

 

Takács Tímea igazgató tájékoztatásul elmondta, hogy az OKSZIK felújítása elkezdődött, jövő hétfőtől 

1 hónapig pakolás miatt zárva lesz a könyvtár. 

 

17 óra 23 perckor Takács Tímea OKSZIK igazgató távozott a bizottság üléséről. 

 

 

3. NAPIRENDI PONT:  A Képviselő-testület 2015. október 20-ai ülése előterjesztéseinek 

megvitatása 

 

A helyi közművelődési tevékenység támogatásáról és működési feltételeiről szóló 8/2005. (III.9.) 

önkormányzati rendelet felülvizsgálata 

 

Székely Antal elnök ismertette a fő változásokat. Az egyik, hogy november 30-ig megjelenik a pályázati 

kiírás, a szervezetek január végéig beadhatják a pályázatokat. Február közepén lesz a költségvetés 

elfogadása. A pályázati kiírásban konkrétan benne lesz, hogy mikor dönt a TSPBB a pályázatokról. A 

másik változtatás, hogy egyszer lesz pályázati kiírás, de a beérkezett pályázatok alapján a bizottság 
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eldönti, hogy mekkora összeget tartalékol. A rendelet módosításával sikerül egységesebbé tenni a 

pályázatot, illetve egységesíteni és szigorítani az elszámolást is. Javasolta a bizottság tagjainak, olvassák 

végig azt, hogy mire lehet pályázni. Ez a rendelettervezet kerül a Képviselő-testület elé. 

 

Dr. File Beáta jegyző kiemelte, hogy új rendeletet alkotnak azért, mert lényeges módosítások vannak, 

melyeket így egyszerűbb követni. Májusban bizottsági ülés volt a tárgyban, hogy pénzügyi és egyéb 

jogszabályok alapján nem támogathatók a nem bejegyzett civil szervezetek. Ezt a fő szabályt 

mindenképpen át kell vezetni az új rendeletbe.  

Civil fórumot tartottak, illetve a helyi honlapra a civil fórum teljes anyaga feltöltésre került. A fórumon a 

civil szervezeteket próbálták felkészíteni a változásokra, meghallgatni a javaslataikat, illetve tájékoztatni 

őket a finanszírozás új eszközeiről.  

Azt szeretnék, hogy november 30-át követően, időben lehetőség nyíljon olyan pályázati eljárásra, ahol 

egy pályázat keretében egész évre tudnak programot benyújtani a szervezetek. Olyan eseti kérelmekről is 

lenne lehetőség dönteni, amelyeket a szervezet az éves programba nem tudja betervezni, mert év közben 

nyílik rá lehetősége.  

E rendelet hatálya alá tartozna a polgármesteri keretből nyújtott támogatások megítélése is. Különösen 

indokolt esetben nyújthatna támogatást a polgármester a keretéből. A jelenleg hatályos rendelet 

szigorúan közművelődési és sport tevékenység támogatásának lehetőségét engedi, de ez nem célszerű. A 

civil szervezetek rengeteg közösségi célú rendezvényeket is szerveznek, ezért kibővítették a rendelet 

alanyi körét.  

Fékeket is tettek a rendelettervezetbe. Azon szervezetek, akik nem tudnak elszámolni a felvett 

támogatással, 2 évig nem részesülhetnek támogatásban. Kizárásra kerülnek, akik támogatási kérelmet 

sem nyújthatnak be (a politikai párt és helyi szervezete, egyház, szakszervezet, munkástanács, 

biztosítótársaság, munkaadói és munkavállalói érdekképviseleti szervezet, valamint profit orientált 

szervezetek).  

A támogatás finanszírozására is vannak szabályok, melyeket röviden ismertetett.  

A 2016. évi költségvetésbe lenne egy sor e támogatások nyújtására, ennek lenne tartalékkerete, illetve a 

polgármesteri keret elköltésére nyújtana fedezetet.  

Pályázati és költségvetési adatlapon kell benyújtani ezeket a kérelmeket. Itt is szigorítást vezettek be, 

részletes információkat fognak kérni a civil szervezetektől. 

 

Székely Antal elnök felhívta a figyelmet arra, hogy csak a törvény értelmében és bírósági úton 

bejegyzett és nyilvántartott szervezetek pályázhatnak. De ez nem jelenti azt, hogy a kis szervezetek nem 

pályázhatnak ezek nevében. Kikerült a rendeletből, hogy a politikai pártokat támogató civil szervezetek 

nem kaphatnak támogatást. Ennek az az oka, hogy a törvény eleve tiltja ezt. Bekerült továbbá a 

rendeletbe, hogy a polgármesteri saját keretből adott támogatásokról a polgármester a zárszámadáskor 

tájékoztatást ad. 

 

Dr. File Beáta jegyző hozzátette, hogy kb. 20-30 nem bejegyzett civil szervezet van a városban, amelyik 

hasznos és közösségi tevékenységet végez. Az Oroszlányi Civil Szervezetek Közösségébe 

bekapcsolódhatnak, hisz ez a szervezet pont azért jött létre, hogy összefogja és segítse ezeket a 

közösségeket. Végső lehetőségként az OKSZIK-on keresztül is működhetnek ezek a civil szervezetek.  

 

Székely Antal elnök elmondta, hogy szeretnék azt is elérni, hogy a civil szervezetek vonjanak be más 

forrásokat is, ne csak önkormányzati támogatást.  

 

Károlyiné dr. Plóza Melinda bizottsági referens elmondta, hogy a pályázati felhívásnak a melléklete 

lesz az adatlap, így évente a gyakorlat alapján tudják módosítani. A cél, hogy a közpénzek 

felhasználásáról szóló jogszabálynak maximálisan megfeleljen mindenki.  

 

Jugovics József bizottsági tag véleménye szerint ki kell találni valamit az alábbi problémára. Többször 

előfordul, hogy az egyéni, eseti pályázatokra elkülönített összeg elfogy, és szeptemberi hónapban – 

amikor már nincs ezen a költségvetési soron összeg – érkezik be olyan kérelem, aminek támogatása 

fontos lenne.  

 

Székely Antal elnök jelezte, hogy egy évben egyszer jelenik meg a pályázat, a keretből a bizottság dönti 

el, hogy mennyit tartalékol az év többi részére.  
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Szabó Mihály bizottsági tag azt is jó ötletnek tartotta, hogy ha nem egyszer lehetne pályázni egy 

határidőig, hanem egész év során lehetőség lenne erre. Lehet, hogy akár év közben alakul egy civil 

egyesület. A polgármesteri keretből nyújtott támogatást elég nehéz szabályozni, hiszen arról a 

polgármester egyedül dönt, akár az egész összeget odaadhatja egy szervezetnek. 

 

Károlyiné dr. Plóza Melinda bizottsági referens elmondta, hogy célszerű lenne a civil szervezeteket 

arra rászoktatni, hogy legyen éves programjuk.  

 

Szabó Mihály bizottsági tag a IV. rész 6. § 6. pontjával nem értett egyet. Ezt nem tenné egyáltalán 

támogathatóvá, ez nem a város érdeke. Vagy akkor legalább kössék ki, hogy Oroszlányban valósítsa meg 

a rendezvényét. 

 

Székely Antal elnök elmondta, hogy ez a bizottság döntése. A beadott költségvetés, illetve a terv alapján 

derül ki, hogy mire kér támogatást az adott szervezet. 

 

Molnár István bizottsági tag elmondta, hogy vannak kivételek (pl. a szakiskola, aminek a székhelye 

Tatabánya), ezért bízna a bizottság bölcsességében. 

 

Torma Lajos TSPBB elnök tájékoztatásul elmondta, amit a civil fórumon is hangsúlyozott, hogy az idei 

évben, amikor a bizottság döntött, egy tartózkodás volt egy döntésnél. Az összes többi döntés egyhangú 

volt. A mostani módosítások azt célozzák, hogy a lehető legkedvezőbb legyen minden szervezetnek. A 

tartalék lehetőséget teremt az év közben adódó programokra. 
 

Miután több kérdés, hozzászólás nem volt, Székely Antal elnök kérte, szavazzanak az előterjesztésről. 

 

A bizottság nyílt szavazással, 5 fő bizottsági tag részvételével, 5 igen szavazattal elfogadta az 

előterjesztést és meghozta az alábbi határozatot: 

 

Oroszlány Város Önkormányzata Képviselő-testületének 

Művelődési, Oktatási és Sport Bizottsága 

103/2015. (X.14.) MOSB határozata 

„A helyi közművelődési tevékenység támogatásáról és működési feltételeiről szóló 8/2005. (III.9.) 

önkormányzati rendelet felülvizsgálata” című előterjesztés véleményezéséről 

 

Oroszlány Város Önkormányzata Képviselő-testületének Művelődési, Oktatási és Sport Bizottsága 

elfogadásra javasolja a Képviselő-testületnek „A helyi közművelődési tevékenység támogatásáról és 

működési feltételeiről szóló 8/2005. (III.9.) önkormányzati rendelet felülvizsgálata” című előterjesztést. 

 

Felelős: Székely Antal elnök 

 

A sportról szóló 8/2013. (V.23.) önkormányzati rendelet módosítása 
 

Dr. File Beáta jegyző elmondta, hogy a helyi közművelődési tevékenységek támogatása mellett a 

sporttevékenységek támogatásáról szóló rendelet is változik. Az új közművelődési rendeletbe átemelték a 

sportszervezetek támogatására vonatkozó szabályokat. Javasolta, hogy a sportcélú támogatásokkal 

kapcsolatos szabályok a sportrendeletből kerüljenek ki, és csak egy utalás legyen a közművelődési 

rendeletre. Hozzátette, azt is, javasolják, hogy az időközben történt módosításokat is vezessék át a 

rendeleten, például a sportlétesítmények új nevét. 

 

Szabó Mihály bizottsági tag felvetette, hogy a „volt Gárdonyi Géza Iskola területén kialakított 

sportkomplexum”-nak egy nevet kellene adni. 

 

Károlyiné dr. Plóza Melinda bizottsági referens felhívta a figyelmet a sportrendelet személyi hatálya 

kapcsán arra, hogy sportszervezet is csak bejegyzett egyesület lehet. Viszont sport célú támogatásra is 

pályázhatnak az iskolák alapítványai. 

 

Miután több kérdés, hozzászólás nem volt, Székely Antal elnök kérte, szavazzanak az előterjesztésről. 
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A bizottság nyílt szavazással, 5 fő bizottsági tag részvételével, 5 igen szavazattal elfogadta az 

előterjesztést és meghozta az alábbi határozatot: 

 

Oroszlány Város Önkormányzata Képviselő-testületének 

Művelődési, Oktatási és Sport Bizottsága 

104/2015. (X.14.) MOSB határozata 

„A sportról szóló 8/2013. (V.23.) önkormányzati rendelet módosítása”  

című előterjesztés véleményezéséről 

 

Oroszlány Város Önkormányzata Képviselő-testületének Művelődési, Oktatási és Sport Bizottsága 

elfogadásra javasolja a Képviselő-testületnek „A sportról szóló 8/2013. (V.23.) önkormányzati rendelet 

módosítása” című előterjesztést. 

 

Határidő: a határozat kihirdetésére:  azonnal 

Felelős: a határozat kihirdetéséért:  Dr. File Beáta jegyző 

 

A középfokú iskolákban tanuló diákok bérlettámogatási rendszerének létrehozása 
 

Molnár István bizottsági tag „A városi középfokú oktatásban részt vevő tanulók támogatásáról” című, 

helyben kiosztott előterjesztéssel kapcsolatban a következő bizottsági ülésig várta a bizottság tagjainak 

javaslatait. Szeretnék, ha egy széles konszenzuson alapuló rendelet születne. 

„A középfokú iskolákban tanuló diákok bérlettámogatási rendszerének létrehozása” című előterjesztéssel 

kapcsolatban elmondta, hogy február 28-án lépett életbe a városi szakiskolai tanulmányi ösztöndíjról 

szóló önkormányzati rendelet, melybe bekerül egy új fejezet és a rendelet címe is meg fog változni, ki 

fog bővülni az alábbiak szerint: „a városi szakiskolai tanulmányi ösztöndíjról és a középfokú oktatásban 

részt vevők utazási támogatásáról”.  

A januári testületi ülésen elvben állást foglalt a Képviselő-testület arról, hogy minden középfokú 

oktatásban részt vevő tanulónak 100%-ban megtéríti az utazási költségeit. Ennek az idei évre elfogadott 

költségvetésben is megvolt a sora. Ezt célszerű lenne rendeletben szabályozni, mivel enélkül igen nagy 

adminisztratív terhet jelentene ez a támogatás. A tanulók benyújtják a jelentkezési lapot, melyen az 

iskola igazolja, hogy vele nappali tagozatos jogviszonyban állnak a tanulók. A bizottság megállapítja, 

hogy támogatja-e vagy sem a tanulót. A 2. számú melléklet az, amit minden hónapban megkap a hivatal 

az iskoláktól. Az előterjesztés melléklete az a két táblázat, mely a gimnáziumba, illetve a szakiskolába 

jelenleg bejárók létszámát, illetve bérletárait tartalmazza. Ez havonta 159 E Ft-os költséget jelent.  

 

Miután több kérdés, hozzászólás nem volt, Székely Antal elnök kérte, szavazzanak az előterjesztésről. 

A bizottság nyílt szavazással, 5 fő bizottsági tag részvételével, 5 igen szavazattal elfogadta az 

előterjesztést és meghozta az alábbi határozatot: 

 

Oroszlány Város Önkormányzata Képviselő-testületének 

Művelődési, Oktatási és Sport Bizottsága 

105/2015. (X.14.) MOSB határozata 

„A középfokú iskolákban tanuló diákok bérlettámogatási rendszerének létrehozása”  

című előterjesztés véleményezéséről 

 

Oroszlány Város Önkormányzata Képviselő-testületének Művelődési, Oktatási és Sport Bizottsága 

elfogadásra javasolja a Képviselő-testületnek „A középfokú iskolákban tanuló diákok bérlettámogatási 

rendszerének létrehozása” című előterjesztést. 

 

Határidő: a határozat kihirdetésére:  azonnal 

Felelős: a határozat kihirdetéséért:  Dr. File Beáta jegyző 
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4. NAPIRENDI PONT:  Az önkormányzat által szakmai ösztöndíj rendszerrel támogatott 

hiányszakmák meghatározásának megvitatása 

 

Szabó Mihály bizottsági tag javasolta, hogy a szerszámkészítő szakmát is vegyék fel a hiányszakmák 

közé. 

 

Molnár István bizottsági tag előterjesztőként Szabó Mihály javaslatát befogadta. 

 

Miután több kérdés, hozzászólás nem volt, Székely Antal elnök kérte, szavazzanak az előterjesztés 

határozati javaslatáról. 

 

A bizottság nyílt szavazással, 5 fő bizottsági tag részvételével, 5 igen szavazattal elfogadta az 

előterjesztést és meghozta az alábbi határozatot: 

 

Oroszlány Város Önkormányzata Képviselő-testületének 

Művelődési, Oktatási és Sport Bizottsága 

106/2015. (X.14.) MOSB határozata 

az önkormányzat által szakmai ösztöndíj rendszerrel támogatott hiányszakmák 

meghatározásáról 

 

A Művelődési, Oktatási és Sport Bizottság a 2016-2017-es tanévre a mechatronikai technikus, szociális 

ügyintéző, gépi forgácsoló, hegesztő, szociális gondozó és ápoló, ipari gépész, elektromechanikai 

műszerész, járműipari fémalkatrész-gyártó, villanyszerelő és szerszámkészítő szakmákat határozza meg 

az önkormányzat által szakmai ösztöndíj rendszerrel támogatandó hiányszakmaként. 

 
Felelős: Székely Antal elnök 

 

 

5. NAPIRENDI PONT:  Címerhasználatra vonatkozó kérelmek elbírálása 

 

Torma Lajos TSPBB elnök jelezte, hogy nagyon sokat kerékpározik az országban. Kérte, hogy mezén a 

város címerét viselhesse. 

 

Miután kérdés, hozzászólás nem volt, Székely Antal elnök kérte, szavazzanak az előterjesztés határozati 

javaslatáról azzal a kiegészítéssel, hogy Torma Lajos települési képviselő a kerékpáros mezén a város 

címerét megjeleníthesse. 

 

A bizottság nyílt szavazással, 5 fő bizottsági tag részvételével, 5 igen szavazattal elfogadta az 

előterjesztést és annak kiegészítését és meghozta az alábbi határozatot: 

 

Oroszlány Város Önkormányzata Képviselő-testületének 

Művelődési, Oktatási és Sport Bizottsága 

107/2015. (X.14.) MOSB határozata 

az Oroszlányi Önkormányzati Tűzoltó Parancsnokság, a Tatabányai Szakképzési Centrum 

Hamvas Béla Szakképző Iskolája és Torma Lajos települési képviselő  

címerhasználati kérelméről 

 

A Művelődési, Oktatási és Sport Bizottság hozzájárul ahhoz, hogy  

- az Oroszlányi Önkormányzati Tűzoltó Parancsnokság saját címerén, pecsétjén, hivatalos iratain,  

- a Tatabányai Szakképzési Centrum Hamvas Béla Szakképző Iskolája kiadványain és 

- Torma Lajos települési képviselő kerékpáros mezén 

Oroszlány város címerét szerepeltethesse, megjeleníthesse. 

 
Határidő: a határozat kihirdetésére:  azonnal 

Felelős: a határozat kihirdetéséért:  Dr. File Beáta jegyző 
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6. NAPIRENDI PONT:  Egyebek 

 

Székely Antal elnök javasolta, hogy a Képviselő-testület október 20-ai ülése előterjesztései közül 

véleményezzék a „Tájékoztató a két ülés között történt fontosabb eseményekről, a hozott döntésekről, 

jelentés a lejárt határidejű határozatok végrehajtásáról” című előterjesztést is. 

 

Miután kérdés, hozzászólás nem volt, kérte, szavazzanak az előterjesztésről. 

 

A bizottság nyílt szavazással, 5 fő bizottsági tag részvételével, 5 igen szavazattal elfogadta az 

előterjesztést és meghozta az alábbi határozatot: 

 

Oroszlány Város Önkormányzata Képviselő-testületének 

Művelődési, Oktatási és Sport Bizottsága 

108/2015. (X.14.) MOSB határozata 

a „Tájékoztató a két ülés között történt fontosabb eseményekről, a hozott döntésekről, jelentés a 

lejárt határidejű határozatok végrehajtásáról”  

című előterjesztés véleményezéséről 

 

Oroszlány Város Önkormányzata Képviselő-testületének Művelődési, Oktatási és Sport Bizottsága 

elfogadásra javasolja a Képviselő-testületnek a „Tájékoztató a két ülés között történt fontosabb 

eseményekről, a hozott döntésekről, jelentés a lejárt határidejű határozatok végrehajtásáról” című 

előterjesztést. 

 

Felelős: Székely Antal elnök 

 

Molnár István bizottsági tag jelezte, hogy november 6-án és 7-én lesz a pályaválasztási kiállítás 

Tatabányán a Földi Imre Sportcsarnokban. Minden képviselőt, bizottsági tagot várnak a szakiskola 

standjánál. 

 

Miután több kérdés, hozzászólás nem volt, Székely Antal elnök a bizottság nyílt ülését 18 óra 18 

perckor bezárta és zárt ülést rendelt el. 

 

 

 K.m.f. 

 

 

 

 Székely Antal  

 elnök   bizottság tagja 

 

 

 

 

  Kelemen Gabriella 

  jegyzőkönyvvezető 


